
Protokół Nr VII/2011                                                                       
z sesji Rady Gminy Darłowo                                                          

z dnia 21 KWIETNIA 2011 roku                                                           
- sala konferencyjna Urzędu Gminy Darłowo 

Przewodniczący Rady Gminy p. Jarosław Michalski o godzinie 
10°° otworzył sesję i po powitaniu radnych i gości oświadczył, że 
zgodnie z listą obecności aktualnie w posiedzeniu uczestniczy 15 
radnych, co wobec ustawowego składu rady wynoszącego 15 osób 
– stanowi quorum pozwalające na podejmowanie prawomocnych 
uchwał. 

Lista obecności  Radnych Rady Gminy Darłowo stanowi załącznik nr 1. 

Ponadto w sesji udział wzięli: 

• Pan Franciszek Kupracz – Wójt Gminy Darłowo 

• Pani Violetta Kolanek – Skarbnik Gminy Darłowo 

• Pan Artur Madeła  – Radca Prawny 

• Pani Ewa Szymczak  –   Kierownik  Gminnego Ośrodka Pomocy 
Społecznej w Darłowie 

• Pan Marceli Glaza – Dyrektor Gminnego Zakładu Użyteczności 
Publicznej 

• Pan Eugeniusz Adamow – Prezes Klubu Kolarskiego BCM Nowatex- 
Uzdrowisko Dąbki „ZIEMIA DARŁOWSKA”                                             
Lista obecności zaproszonych gości stanowi załącznik Nr 2 do niniejszego protokołu.                                          

Lista obecności sołtysów stanowi załącznik Nr 3 do niniejszego protokołu.                                             

Na Sekretarza powołano radną Jolantę Janicką. W głosowaniu wzięło 
udział 15 radnych, głosując  następująco: 15 głosów „za”, 0 głosów 
„przeciw”, 0  głosów  „wstrzymujących  się”. 

Na protokolantkę Przewodniczący powołał p. Katarzynę Buss. 

Przewodniczący Rady Gminy Darłowo p. Jarosław Michalski poinformował 
zebranych, że sesja została zwołana w trybie nadzwyczajnym  na wniosek 
Wójta Gminy Darłowo z dnia 18 kwietnia 2011 roku (data wpływu do 
Referatu Samorządowego, Biura Rady:18.04.2011r ): 
Wójt Gminy Darłowo zawnioskował o „zwołanie sesji nadzwyczajnej w celu 
rozpatrzenia projektu uchwały zmian w budżecie na 2011 roku.  
 
Uzasadnienie: 
Zachodzi konieczność dokonania zmian  w budżecie 2011 w związku z: 
1. Rozstrzygnięciem przetargu na wykonanie zadania p.n. Modernizacja ujęcia 
wody w Dąbkach. Prace powinny być zakończone przed rozpoczęciem sezonu. 



 2. Brakiem środków finansowych na świadczenia dowozu uczniów do szkół 
oraz osób niepełnosprawnych do szkół. 
 /- zał. Nr 4/.  

 
Ad.1.3.Ustalenie  porządku obrad. 
                                                             
Proponowany porządek obrad radni otrzymali wraz z 
zawiadomieniami na VII Sesję Rady Gminy Darłowo / zał. Nr  5/. 

 

Przewodniczący Rady Gminy Darłowo p. Jarosław Michalski 
przedstawił następujący porządek obrad: 
 
„Na podstawie art. 20 ust. 3 ustawy z dnia 8 marca 1990 roku 
o samorządzie gminnym / Dz.U. z 2001 r. Nr 142 poz. 1591 z 
późn. zm./ 

z w o ł u j ę 
VII sesję VI kadencji Rady Gminy 

Darłowo na dzień  21 kwietnia   2011 roku. 
 
…………………………………………………………………………………….
Początek obrad o godz. 10oo –  
                                 sala konferencyjno-bankietowa Urzędu 
Gminy Darłowo, Dąbrowskiego 4. 
 
Porządek obrad: 
1.Sprawy organizacyjne: 

1.1.Otwarcie sesji. 
1.2. Stwierdzenie quorum. 
1.3 Ustalenie porządku obrad. 
  

2.  Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy Darłowo na 
 2011 rok. DRUK NR 1/2011VII.  
3.  Podjęcie uchwały w sprawie zmian wieloletniej prognozy finansowej   
 Gminy Darłowo na lata 2011-2010. DRUK NR  2/2011VII.   
   
4. Wolne wnioski. 
 
5. Zakończenie sesji.  
 

 
W głosowaniu nad powyższym porządkiem obrad wzięło udział 14 radnych, 
głosując następująco: 14 głosów „za”, 0 głosów „przeciw”, 0 głosów 
„wstrzymujących się”. 

 



Ad. 2. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy 
Darłowo na 2011 rok. DRUK NR 1/2011VII.  

 

Wójt Gminy Darłowo p. Franciszek Kupracz przedstawił 
projekt uchwały wraz z uzasadnieniem / zał. nr 7/ 
 
 
Wójt Gminy Darłowo pan Franciszek Kupracz przywitał obecnych na 

dzisiejszej sesji Radnych, Sołtysów, mieszkańców gminy oraz  wszystkich gości 
zaproszonych..  
Mówca podziękował Przewodniczącemu Rady, panu Jarosławowi Michalskiemu za 
pozytywnie rozpatrzony wniosek dot. zwołania dzisiejszej nadzwyczajnej sesji. 
Pan Wójt przytoczył  powyższy wniosek. „Wnioskuję o zwołanie nadzwyczajnej sesji 
Rady Gminy Darłowo celem rozpatrzenia projektu uchwały zmiany w budżecie 
2011r. 
Uzasadnienie: 
Zachodzi konieczność dokonania zmiany w budżecie 2011 r. w związku z : 
1)Rozstrzygnięciem przetargu na wykonanie zadania p.n. Modernizacja ujęcia wody 
w Dąbkach. Prace powinny być  zakończone przed rozpoczęciem sezonu. 
 2). Brakiem środków finansowych na świadczenia dowozu uczniów do szkół oraz 
osób niepełnosprawnych do szkół.” 
Mówca poinformował, iż zaszła konieczność  zwołania dzisiejszej sesji w trybie 
nadzwyczajnym „ponieważ  jako wójt przekroczyłbym swoje kompetencje , gdybym 
bez porozumienia z Wysoką Radą podpisał umowę na modernizację ujęcia wody w 
Dobiesławiu, na wydanie środków wydano by więcej niż jest ujęte w budżecie”.  
Mówca poinformował  iż „zanim przejdę do przedstawienia projektu uchwały w 
sprawie zmian w budżecie na 2011 tj. Druk nr 1/2011VII . Chciałbym wykorzystać tą 
sposobność, tą okoliczność porozmawiać  na wiążące z tym projektem uchwały 
sprawami”. 
Po czym  przedstawił pokrótce kondycję finansową: 
*  stan konta na rachunku podstawowym   1 233 988,00 zł na to składa się 
subwencja   w wysokości 504 995,00 zł, transze kredytu otrzymane na przesył 
Dąbki –Rusko 480 000,00 zł. Dodatkowo gmina ma uruchomiony kredyt, ale 
niewykorzystany w kwocie 1 000 000,00 zł. 
 Pan Wójt Franciszek Kupracz  poinformował, iż trzeba szukać oszczędności. 
W związku z czym, Wójt przyjął plan, który ma być zrealizowany. 
Po pierwsze koszty zmniejszenia oświetlenia,  mówca zwrócił się z prośbą do 
sołtysów aby pomogli zweryfikować które  punkty oświetleniowe w sołectwach są 
niezbędne, Zasadniczo oszczędność wyniesie ok. 30 %, poinformował p. Wójt. 
Technicznie należy zgłaszać p. J. Sobierajowi, z propozycją które lampy we wsi są 
potrzebne . Poczym poinformował iż lampy nie będą wyłączane w nocy. 
Kolejna sprawa - koszty funkcjonowania urzędu, między innymi reorganizacja 
urzędu, nowe funkcjonowanie a mianowicie łączenie stanowisk wg Wójta do końca 
roku będą to oszczędności w kwocie  około 100.000 zł. W przyszłych latach powinny 
być to oszczędności w kwotach 3 razy większych. 
Mówca poinformował iż nie będą dofinansowywane festyny z Urzędu Gminy, tak jak 
to miało miejsce w latach ubiegłych. Posiadane pieniążki wraz z możliwością 
korzystania z autobusów zostały przekazane na świetlice. Dlatego „proszę 
kontaktować się z paniami świetliczankami i w ramach tych środków, wspólnie 
organizować spotkania integracyjne, wszelkiego rodzaju festyny. Świetlice będą 
pozyskiwały większą ilość pieniążków, m. in. prace  kurierskie, zostaną włączone 
prace porządkowe. „Prośba do sołtysów, aby prowadzili dialog z kierownikami 



świetlic, ponieważ świetlice operują swoimi funduszami, sołectwa swoimi, a więc 
wspólnymi siłami można zorganizować festyny”. 
„Wszelkie sprawy związane z wykonawstwem inwestycji wiatrakowych proszę 
kierować do wykonawcy inwestycji p. Kozielca (nr tel. można uzyskać u p. Janusza 
Sobieraja) Czyli jeżeli firma zepsuje przykładowo płot, przerwie dren, ciężki sprzęt 
rozjeździ  drogę”. 
„p. Jan Sieńko Przedstawiciel inwestora (firmy wiatrakowej), to osoba do której 
również można zgłaszać wszelkiego rodzaju zniszczenia wyrządzone przez firmę. 
„Bardzo proszę sołtysów, aby pozyskiwali środki pieniężne od inwestorów, firm 
wiatrakowych, które w danej miejscowości wykonują prace”- powiedział Wójt..  
 Wójt poinformował, że  „pozyskujemy środki z Gminnego Funduszu Ochrony 
Środowiska z wycinki drzew (ok. 200.000 zł)” 
„Kolejna sprawa związana z wiatrakami- inwestycjami- pozyskiwana ziemia  dróg 
gminnych. Ziemia ta jest pozyskiwana zgodnie z dokumentacją, projektami i jest na 
potrzeby gminy. „Wykonawca tzn. inwestor  będzie  rozliczany z ilości pozyskanej  
ziemi. Nie ma możliwości aby przekazać ją prywatnym osobą. Ziemia ta składowana  
jest w różnych, wyznaczonych do tego miejscach, na  potrzeby gminne, głównie na 
wysypisko śmieci w Krupach. Jeżeli ktoś chce pozyskać ziemie, to również należy 
kontaktować się telefonicznie z wykonawcami,  ponieważ oni posiadają swoje działki 
i udostępniają ziemie.” 
 „Wykonywane są prace związane z kładzeniem kabli. Wykonana jest 
dokumentacja, ale następują zmiany ze względu na wyremontowaną drogę w stronę 
Jeżyc. Wspólnie ze Starostwem nie zgodziliśmy się żeby niszczyć tą drogę. 
Wykonawcy chcą się dogadywać z prywatnymi osobami, właścicielami działek przez 
które mają przechodzić kable. Mówię oficjalnie- jeśli ktoś ma zamiar podpisać 
umowę, niech ją uważnie przeczyta. Konsekwencją  wzięcia teraz pieniędzy, jest 
późniejsze płacenie podatku w wysokości 2% - podatek od wzrostu wartości budowli 
(wartości położonego kabla) będzie płacił właściciel. Jeżeli jest to teren leżący w 
pasie drogowym, to obowiązuje odpowiednia  uchwała.  
 Oczyszczalnia Ścieków w Rusku zaczęła funkcjonować, chodzi na biegu jałowym. 
Przyjmujemy pierwsze ścieki z przetwórni rybnej , za 50% ceny. Jeżeli ktoś ma 
ścieki i sam je dowiezie, jesteśmy w stanie je przyjąć za symboliczną złotówkę, 
ponieważ brakuje nam ścieków. Dziennie oczyszczalnia powinna przyjąć 250 m3  

ścieków. Oczyszczalnia jest bardzo nowoczesna. 
 Przystępujemy do segregacji śmieci w  źródle powstawania odpadów czyli w 
naszych gospodarstwach domowych.  Na przełomie maja, czerwca każdy właściciel 
nieruchomości zabudowanej będzie odwiedzony przez przedstawiciela wójta, czyli 
pracownika  świetlicy , pracownika GZUP  którzy będą informować, kiedy będą 
dostarczane worki do segregacji śmieci. Każdy dostanie 3 pojemniki do segregacji, 
jeśli ktoś nie będzie miał podpisanej umowy, Straż Gminna przyjedzie, skontroluje i 
wystawi mandat.  
Znikną pojemniki ogólnodostępne na plastiki.  
Chcemy zmienić system zbiórki śmieci. Worki (3 szt.) dostanie każdy za darmo, ale 
płacić będziemy jak się  wystawi do zabrania. Prowadzić to będzie GZUP, tak jak i 
Oczyszczalnie Ścieków w Rusku. 
 Jakość wody w uzdrowisku jest jaka jest. Dlatego chcemy zmodernizować ujęcie 
wody w Dąbkach. 
  
Wójt jeszcze raz poprosił Wysoką Radę o przegłosowanie 
przedstawionego projektu uchwały w sprawie zmian w budżecie na 2011 
rok.  
 



W związku z brakiem dalszych głosów w dyskusji – Przewodniczący 
poddał uchwałę pod głosowanie, w którym  udział wzięło 15 radnych, 
głosując następująco: 15 głosów „za”, 0 głosów „przeciw”, 0 głosów 
„wstrzymujących się”. 
 
 
Ad. 3. Podjęcie uchwały w sprawie zmian wieloletniej prognozy 
finansowej Gminy Darłowo na lata 2011-2010. DRUK NR  2/2011VII.   
   
 
Wójt Gminy Darłowo p. Franciszek Kupracz przedstawił projekt uchwały 
wraz z uzasadnieniem / zał. nr 8/ 

 
 
Przewodniczący poddał uchwałę pod głosowanie, w którym  udział 
wzięło 15 radnych, głosując następująco: 15 głosów „za”, 0 głosów 
„przeciw”, 0 głosów „wstrzymujących się”. 
 

 Ad.4 
 Przewodniczący Rady Gminy Darłowo, p. Jarosław Michalski 
poinformował Radnych o  konieczności składania oświadczeń 
majątkowych do końca kwietnia. 
 
Głos w tym punkcie zabrali: 
 
-p. Kazimierz Grzybak, sołtys Sołectwa Wiekowo: „ to że pan Wójt podał nr 
telefonów do p. Stachowiaka, to nic nie znaczy. Z panem Stachowiakiem rozmawiam 
średnio raz w tygodniu, dosteje odpowiedź że się odezwie. I tak się powtarza 
sytuacja. Moim zdaniem powinien być nacisk na te firmy wiatrakowe ze strony 
Wójta, wtedy traktowaliby sołtysów poważnie. Druga sprawa, chodzi o drogę 
Wiekowo, Wiekowice, Dobiesław, cały ruch został skierowany na tą drogę, pozostałe 
drogi zostały zamknięte dla ciężkiego sprzętu.  Wożą piasek dużymi, ciężkimi 
samochodami. Jest postawiony znak ograniczający prędkość do 50 km/h, ale 
kierowcy nic sobie z tego nie robią, jeżdżą ok. 80 km/h. Bez jakiejkolwiek reakcji 
urzędu i pana Wójta oni będą nas zbywać”. 
-  odp. Wójt Gminy Darłowo, p. Franciszek Kupracz:   „Pan Siejko, jest 
rzecznikiem firmy wiatrakowej, w sprawach negocjacji a nie żądań można się z nimi 
dogadać. Jeżeli sołtys wystosunkuje odpowiednie pismo,to ja jako wójt się pod tym 
podpisze. Ze względów czasowych nie mam możliwości zajmowania się każdą ze 
spraw z osobna”. 
- p. Wanda Hańczaryk, sołtys Sołectwa Cisowo: zadała pytanie czy w Urzędzie 
Gminy Darłowo, jest pracownik  zajmujący się  pozyskiwaniem środków unijnych?  
Można bardzo dużo środków pozyskać z Uni Europejskiej, tak jak to robi np. Gmina 
Ustka.  
-odp. Wójt Gminy Darłowo, p. Franciszek Kupracz „sprawami pozyskiwania 
środków unijnych zajmuje się pani Karolina Wojciechowska”.  
- p. Jan Górski, sołtys Sołectwa Dąbki: „Apeluje do szanownych radnych aby 
wspierali taki klub, jakim jest Klub Kolarski Ziemia Darłowska,to dobra reklama dla 
naszej gminy”. 



- Jan Małecki, Radny Gminy Darłowo: poinformował, że  w zeszłym roku złożył 
interpelacje , z prośba żeby  powiat zmienił znak ograniczający prędkość w 
miejscowości Bukowo Morskie, ponieważ stoi znak 3,5 tony, a ciągniki ważą więcej. 
Do tej pory nie ma odpowiedzi z powiatu. 
- p. Jerzy Krzyżanowski, Radny Gminy Darłowo; poinformował iż 5 czerwca 2011 
roku odbędzie się Ogólnopolski Zjazd  Kresowian Ziemi Lubomelskiej i Wołynia. 
Przedstawił plan zjazdu: 
godz. 12:00 – msza święta w kościele parafialnym w Jeżycach, 
godz. 14:00 –uroczysty obiad 
godz. 15:00-16:00: Spotkanie dyskusyjne „wspomnienia z Kresów zapisane w sercu” 
– Gimnazjum w Malechowie, 
godz. 15:00-20:00 –koncert Kultury kresowej „Spotkanie po latach”, Wyspa 
Łososiowa w Darłowie, 
godz. 20:00 – uroczysta kolacja w Przystawach. 
Mówca poprosił radnych, by zgłaszali chętnych, ponieważ w naszym regionie jest 

bardzo dużo ludzi pochodzących z tamtych stron.12. 15.00-20.00 - Koncert 
Kultury Kresowej i "nie t 
• Na tym dyskusję zakończono. 

 
 
Ad. 4. Zakończenie sesji. 
 
Wobec wyczerpania porządku obrad – Przewodniczący Rady 
Gminy Darłowo p. Jarosław Michalski zamknął  obrady VII 
Sesji Rady Gminy Darłowo o godzinie  dnia 21 kwietnia 2011 
roku. 
 
Sekretarz Obrad: 
 
Jolanta Janicka 
 
                                      
 
           Przewodniczący Rady Gminy Darłowo 
 
                                                      Jarosław Michalski 
 
Protokołowała: 
Katarzyna Buss 


